
PROTOKÓŁ nr 1 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 29 listopada 2018r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Omówienie i zaopiniowanie projektu Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2019 

rok. 

2. Sprawy różne. 

  

Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 1. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie Budżetu 
Miasta na 2019 rok w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. Dyrektor 
Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski omówił ogólne załażenia Uchwały Budżetowej 
na 2019 rok.  
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek poinformowała, 
że w budżecie na 2019 rok w zakresie zdrowia i pomocy społecznej zaplanowano 
środki na: 

 postępowania spadkowe po zmarłych mieszkańcach (Gmina musi płacić 
Komornikom za przeprowadzenie spisu inwentarza oraz za przeprowadzenie 
czynności egzekucyjnych), 13 000,00 zł  

 programy polityki zdrowotnej (grupa, HPV, terapia dla kobiet po mastektomii), 
110 000,00 zł  

 Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii 391 000,00 zł  

 Gminny Program Przeciwdziałania Alkoholizmowi.  Program ten zawiera wiele 
zadań m.in.: dożywianie osób najuboższych w którym biorą udział 3 podmioty tj. 
Caritas, Caritas Pallotyńska oraz Bernardyni. Schroniska dla bezdomnych kobiet 
i mężczyzn, które prowadzi Caritas. Ośrodki przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 
które prowadzi Caritas i TPD. Świetlice środowiskowe. Wynagrodzenia członków 
Komisji.  

 Hospicja185 000,00 zł.  

 Działania bieżące stowarzyszeń ochrony zdrowia 35 000,00 zł.  

 Składki zdrowotne za osoby uczestniczące w zajęciach w Centrum Integracji 
Społecznej 

 Nienależnie pobrane świadczenia z pomocy społecznej  

 Prowadzenie mieszkań chronionych 

 Pomoc państwa w zakresie dożywiania (zwrot kosztów) 

 Bal dla seniorów 

 Zakup czujników czadu dla mieszkańców 

 Małe granty  

 Działania na rzecz aktywizacji społecznej 

 Radomską Kartę Seniora, Program Karta Rodzina Plus, 

 Działania na rzecz osób starszych  



 Prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy (zadanie zlecone) 912 000,00 
zł  

 Pokrycie ujemnego wyniku finansowego za 2017 rok w Radomskim Szpitalu 
Specjalistycznym 1 686 000,00 zł 

 Zadanie z zakresu edukacji prawnej 30 000,00 zł  

 Przebudowę pomieszczeń Poradni Specjalistycznych przy ul Lekarskiej wraz 
z wyposażeniem 1 078 441,00 zł 

 Budowę własnego ujęcia wody dla Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
2 377 000,00 zł 

 Wzrost jakości świadczeń zdrowotnych po przez wdrożenie e – usług 
w Radomskim Szpitalu Specjalistycznym 2 268 771,00 zł 

 Budowę Centrum Rehabilitacji w Radomskim Szpitalu Specjalistycznym wraz 
z wyposażeniem  17 849,00 zł 

 Zakup sprzętu aparatury medycznej służącej leczeniu chorób układu krążenia dla 
potrzeb oddziału kardiologicznego RSS397 000,00 zł 

 Zakup karetki dla Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego500 000,00 zł 

 Dofinansowanie kosztów działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej 385 000,00 zł 

 Współfinansowanie kosztów Urzędu Pracy 6 620 000,00 zł 

 Pokrycie kosztów utrzymania dzieci z ternu Gminy Miasta Radomia w placówkach 
rodzinnych na terenie innego powiatu147 000,00 zł 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej zabezpieczono kwotę 
19 914 431,00 zł oraz w ramach dotacji 3 500 000,00 zł  na dodatkowe wynagrodzenia 
dla pracowników socjalnych tj. 250,00 zł miesięcznie. Na realizację zadań z zakresu 
pomocy społecznej zaplanowano: 

 99 000,00 zł na dofinansowanie działalności Klubu „Senior” 

 639 000,00 zł na bieżącą działalność schroniska dla bezdomnych (niedobór 
63 000,00 zł) 

 1 600 000,00 zł na wypłatę zasiłków celowych (niedobór 1 900 000,00 zł) 

 3 500 000, 00 zł na wypłatę dodatków mieszkaniowych 

 4 228 470 na usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze (niedobór 
100 000,00 zł) 

 1 100 000,00 zł na realizację programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania 
2014 - 2020” (niedobór 160 000,00 zł) 

 721 000,00 zł na prace społecznie użyteczne 

 85 860, 00 zł na finansowanie działalności ośrodka wsparcia „Centrum 
Wolanowska”  

 58 000,00 zł na dofinansowanie funkcjonowania Centrum Aktywności Lokalnej 

 Projekty unijne. 

 634 800,00 zł na stypendia szklone 

 437 000,00 zł na fundusz alimentacyjny 

 221 218, 00 zł na asystentów rodziny  

 100 000,00 zł na miejski zespół do spraw orzekania o niepełnosprawności  

 755 575,00 zł na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

 4 275 299,00 zł na rodziny zastępcze 

 322 000,00 zł na placówki wychowawcze 
Główna Księgowa Centrum Usług Wspólnych Anna Rybak – Pałka 
poinformowała, że ogółem plan CUW- u i DPS-ów na 2019 rok wynosi 24 055 776,00 
zł w tym inwestycje 133 600,00 zł. CUW ma plan na poziomie 3 300 670,00 zł w tym 
najwięcej generują wynagrodzenia ponad 3 020 000,00 zł. W DPS im. św. Kazimierza 
ogółem plan wynosi 2 138 236,00 zł z czego najwięcej tak jak w innych domach 
generują wynagrodzenia i zakup żywności dla mieszkańców. W DPS przy ul 



Holszańskiej plan ogółem wynosi 2 646 041,00 zł. W DSP im Magdaleny Kijewskiej 
plan ogółem wynosi 8 156 994,00 zł. W DPS Weterana Walki i Pracy plan ogółem 
wynosi 7 680 285,00 zł. Zaplanowano również dochody z tytułu odpłatności 
mieszkańców za pobyt w DPS.  
Radny Adam Bocheński zapytał o dofinansowanie części kosztów utrzymania 
i funkcjonowania Komendy Miejskiej Policji w Radomiu – pomieszczeń dla osób 
zatrzymanych do wytrzeźwienia i czy był z tym jakiś problem, czy policja się z tego 
wycofała. a teraz do tego powracamy. Radny powiedział, że na ostatnim spotkaniu 
CAL poruszony był temat osób przywożonych w fatalnym stanie na SOR do 
pomieszczenia, które nie do końca jest oddzielone od pacjentów. Dyrektor  Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że działania te 
prowadzone są co rocznie. Problemem jest to, iż policja nie przyjmie do policyjnej izby 
zatrzymań osoby w stanie upojenia alkoholowego dopóki nie zbada jej lekarz. Takich 
osób nie można wozić samochodami policyjnymi konieczna jest karetka. Radny Adam 
Bocheński zapytał czy w związku z tym nie należy pomyśleć o odtworzeniu izby 
wytrzeźwień. Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek 
odpowiedziała, że obecnie liczone są koszty utrzymania izby wytrzeźwień i będzie to 
około 10 000 000,00 zł. Radny Adam Bocheński zapytał o wynagrodzenia w MOPS 
pracowników socjalnych i jaka jest struktura wynagrodzenia socjalnego, za co 
odpowiada Urząd, a za co instytucje rządowe. Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że na wynagrodzenie 
pracownika socjalnego, który pracuje w terenie składa się wynagrodzenie przyznane 
ze środków miasta i dodatek z tytułu pracy w terenie, który wynika z ustawy o pomocy 
społecznej. Z informacji od związków zawodowych wynika, że ostatnie manifestacje 
dotyczyły zwiększenia tego dodatku. Dodatek ten od około 15 lat wynosi 250,00 zł 
brutto. Drugim postulatem manifestacji był co roczny dodatkowy urlop w wymiarze 10 
dodatkowych dni po przepracowaniu 3 lat. Wszystkie te postulaty opiewały 
o rozszerzenie kręgu osób uprawnionych o asystentów rodziny i koordynatorów 
pracujących w ramach pieczy zastępczej. Radny Adam Bocheński powiedział, że 
błędem był brak waloryzacji wysokości tego dodatku ponieważ teraz ciężko jest 
znacznie zwiększyć jego wysokość. Radny Adam Bocheński zapytał, kto wypłaca 
ten dodatek. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
odpowiedział, że MOPS otrzymuje dotację na jego wypłatę. Parownicy postulowali 
również o zakaz wliczania tego dodatku do kwoty minimalnego wynagrodzenia 
ponieważ w niektórych gminach tak się to odbywa. Radna Katarzyna Pastuszka – 
Chrobotowicz zapytała o kwotę  25 000,00 zł na zakup nagród na festyny 
organizowane w ramach CAL. Dyrektor  Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek odpowiedziała, że zawsze środki na ten cel były przeznaczane w 
ramach Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i przekazywane do 
MOPS-u. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała o działania dla 
osób starszych i o pozycje: działania na rzecz osób starszych w zakresie aktywizacji 
społecznej w kwocie 24 000,00 zł, organizację spotkań w ramach realizowanych 
działań na rzecz osób starszych polegających na zapobieganiu osamotnieniu 
i zagrożeniu marginalizacją społeczną oraz na zakup opasek dla seniorów w kwocie 
135 000,00 zł oraz pozostałe zadania w zakresie pomocy społecznej w kwocie 
55 000,00 zł. Dyrektor  Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek 
odpowiedziała, że pozostałe zadania w zakresie pomocy społecznej są to małe granty, 
kwota 135 000,00 zł przeznaczona jest na konkursy kluby seniora natomiast kwota 
24 000,00 zł przeznaczona jest na działania na rzecz osób starszych organizowane 
przez Resursę, Łaźnię czy Amfiteatr. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz 
zapytała o wydatki inwestycyjne na żłobki w kwocie 270 000,00 zł i co urząd planuje 
zrobić i czy będzie zrobiony dach. Dyrektor  Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek odpowiedziała, że są to środki przeznaczone przede wszystkim na 
wykonanie oddymiania jak również na dokumentację niestety na dach nie ma 



zabezpieczonych środków. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz 
powiedziała, że na poradnie w szpitalu przeznaczona jest kwota ponad 1 000 000,00 
zł i zapytała, czy wiadomo jakie to będą poradnie. Dyrektor  Wydziału Zdrowia 
i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że poradnie będą wykonywane 
po kolei.  Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, czy prawdą jest, 
że 500 plus nie zostało wypłacone w październiku tylko w listopadzie. Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że do 
października MOPS musiał wypłacić wszystkie świadczenia z wniosków kompletnych 
i złożonych do końca sierpnia. Jeżeli osoba składa wniosek w sierpniu, a jest on 
niekompletny i zostanie uzupełniony we wrześniu traktowany jest on jako wniosek 
złożony we wrześniu. Wszystkie wnioski kompletne i złożone do końca sierpnia były 
wypłacone do końca października natomiast pozostałe wnioski są nawet do dzisiaj 
wypłacane. Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski dodał, że wydatki inwestycyjne w 
kwocie 270 000,00 zł przeznaczone są odpowiednio 200 000,00 zł na dokumentację 
żłobka na Borkach, a natomiast w żłobku przy ul.  PCK wskazany jest następujący 
zakres rzeczowy: remont schodów wewnętrznych, remont rozdzielni posiłków, remont 
2 ubikacji żłobka nr 1. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że 
żłobki publiczne powinny być na każdym osiedlu natomiast nie należy zapominać 
o tym budynku, który od samego początku funkcjonował a obecnie jest zaniedbany.    
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak dodał, że 
w MOPS na wydatki inwestycyjne przeznaczone jest 94 000,00 zł na powielacz do 
drukowania wniosków oraz na 2 serwery. 
Radna Magdalena Lasota zapytała o kartę rodziny z osobą niepełnosprawną, czy są 
już jakieś szacunki ile rodzin się zgłosiło i jaki to będzie koszt w 2019 roku. Dyrektor  
Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że na dzień 
dzisiejszy wydanych jest około 3 000 kart, rodzin jest około 560. Radna Katarzyna 
Pastuszka – Chrobotowicz zapytała jaka kwota jest przeznaczona na zakup opasek 
dla seniorów i ile jest ich do kupienia. Dyrektor  Wydziału Zdrowia i Polityki 
Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że jest to kwota 100 000,00 zł natomiast 
nie jest wstanie na tą chwilę odpowiedzieć ile zostanie zakupionych.     
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła 
głosownie nad projektem uchwały zawartym na druku nr 1. Radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały zawarty na druku Nr 1 w sprawie Uchwały Budżetowej 
na rok 2019 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej (2 Radnych za, 0 
przeciw, 3 wstrzymujących się od głosu). Opinia Komisji nr 1 została dołączona do 
protokołu.   
 
Ad. 2. Nie było spraw.       
  
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 

 
 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 
 
       


